
   ZBELÍTOVSKÝ 

  zpravodaj 

    ročník XII.                       číslo 3           3. října  2022           čtvrtletník                  výtisk zdarma 

 

Výsledky komunálních voleb 

do sedmičlenného zastupitelstva  

obce Zbelítov, 

konaných 23. a 24.9. 2022  

 

 počet zapsaných voličů:  278 

 počet vydaných obálek:  173 
 počet odevzdaných obálek:  173 
 volební účast:   62,23 % 

 

 

1. Petr Zelený    147 hlasů 

2. Ing. Jaromír Hrůza   113 hlasů 

3. Otomar Říha    113 hlasů 

4. Ladislav Medenci   109 hlasů 

5. Radka Přibylová      96 hlasů 

6. Michal Procházka     81 hlasů 

7. Petra Novotná      77 hlasů 

 

8. Kateřina Erfaňuková     70 hlasů 

9. Lenka Řehořová     60 hlasů 

10. Kamil Karda      57 hlasů 

11. Marian Herout     45 hlasů 

Výsledky 1. kola senátních voleb  

obvod: 13 –Tábor, obec: Zbelítov, 

konaných 23. a 24.9. 2022  

 počet zapsaných voličů:  278 

 počet vydaných obálek:  120 
 počet odevzdaných obálek:  119 
 platné hlasy:    113 

 volební účast:   43,17 % 
 

1. Mgr. Větrovský Jaroslav  30 hlasů,   26,54 % 

 bez politické příslušnosti    

 

2. MUDr. Slabý Marek   26 hlasů,   23,00 % 

 bez politické příslušnosti 

Trochu o volbách 

 Komunální volby probíhají každé čtyři roky. Výsledky 

letošních voleb schválila Státní volební komise 26. září. Oficiál-
ní podobu získaly o den později vyhlášením ve Sbírce zákonů.   
Od této doby běží desetidenní lhůta, v níž je možné obrátit se 

na správní soudy se stížnostmi na průběh voleb či zpochybnit 
zvolení některého z kandidátů. Nedojde-li k tomu, po uplynutí 
této lhůty a nejpozději do 15 dnů, svolává dosavadní starosta 

ustavující zasedání nového zastupitelstva. To si při něm zvolí 
nového starostu, místostarostu a členy výborů. Ustavující   
zasedání nového zastupitelstva by mělo proběhnout               

do 22. října. Přesný termín jeho konání ve Zbelítově bude   
zveřejněn na úřední vývěsce sedm dní před jeho konáním. 
„Ještě jednou Vám všem děkuji a věřím, že jste měli při     

volbách šťastnou ruku,“ vzkazuje voličům odcházející starostka 
obce Markéta Honzíková. 

 Senátní volby, po kterých se obměňuje třetina horní 
komory, probíhají každé dva roky. Pokud v prvním kole nezíská 
žádný z kandidátů nadpoloviční většinu hlasů, koná se druhé 

kolo. K tomu dochází pravidelně a stejně tak letos. Proběhlo   
v pátek 30. září a sobotu 1. října. Kdo z obou kandidátů       
zvítězil nebylo v době redakční uzávěrky a tisku Zbelítovského 

zpravodaje  jasné. Obojí probíhá s časovým předstihem,      
aby aktuální číslo mohlo být doručováno nejpozději v pondělí 
3. října.              -et- 

My v tom Jihočechy nenecháme 

 Je program, který vyhlásil hejtman Jihočeského kraje 
Martin Kuba na pomoc sociálně slabším s nižšími příjmy.     
Jihočeský kraj připravil na podporu obyvatel ohrožených     

vysokou inflací a zvýšením cen energií 250 milionů Kč. 

 Program je rozdělen do grantů. První je určen rodičům 
dětí do tří let. Přímo příslušným zařízením za ně hradí kroužky, 

sportovní aktivity, obědy ve škole atd. Druhý grant cílí           
na rodiče dětí do tří let nebo handicapovaných dětí do osmi 
let, kteří mohou získat hotovost 4 000 Kč.  

 A tento grant mohou využít i senioři. Obdržet mohou 
podle své sociální situace 3 000 nebo 4 000 Kč. Polovinu těchto 
peněz bude  financovat kraj a polovinu obec, pokud se          

do grantového programu přihlásí. A Zbelítov se do něj zapojil. 
Starostka obce zastává názor, že pomáhat se má, navzdory 

zvýšené administrativě s tím spojené. 

 
 Podpora je určena osobám s trvalým pobytem na území 

Jihočeského kraje, kterými jsou: 

• poživatelé starobního, vdovského/vdoveckého nebo 

invalidního důchodu s trvalým pobytem v Jihočeském 
kraji ke dni 1.8.2022, pokud nevyužívají pobytové    
sociální služby.    

Pokračování na straně 2 
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Ze zastupitelstva obce 

Úhrada poplatku za komunální odpad 

pouze jednorázově 

 S účinností od 1. ledna 2023 schválili zastupitelé 
změnu v Obecně závazné vyhlášce obce Zbelítov č. 1/2021 

o místním poplatku za obecní systém odpadového hospo-
dářství. Výše poplatku 600 Kč nadále zůstává stejná.    

Nově se poplatek bude hradit pouze jednorázově, 

nejpozději do 30. dubna aktuálního roku. 

 
Směna pozemků 

 Zastupitelé schválili směnu pozemků mezi obcí Zbe-
lítov a Jiřím a Ivanou Hrůzovými. Jde o pozemek v průmys-

lové zóně č. 38/14, který nyní patří obci. Směna nebyla 
vyrovnaná a manželé Hrůzovi doplatili obci 36 600 Kč. Na 
obecním pozemcích č. 38/14 a  č. 38/9 vznikne příjezdová 

cesta k pozemku č. 38/2. Na vlastní náklady ji vybuduje 
Kamil Karda, který zde má v plánu postavit rodinný dům.  

 

Buduje se silnice 

 V pondělí 5. září začala firma Strabag budovat úsek 
silnice -od prostranství před prodejnou potravin až na  

konec obce k domu Matouškových  — celkem 413 metrů. 
Práce měly být dokončeny do 30. září, ale i tentokrát   
došlo k prodlení. „Momentálně se čeká na balenkáře,     

vše by mělo být dokončeno nejpozději do 10. října,“     
přiblížila starostka obce.  

 Rozpočet na akci činí  3 200 000 Kč, z toho přiznaná 
dotace z Jihočeského kraje je 1 500 000 Kč. Firma Strabag          

se zavázala zakázku zrealizovat za 2 879 437 Kč.             
Na projekt schválili zastupitelé úvěrovou smlouvu se spolu-

účastí obce ve výši 1 500 000 Kč. Finální vyúčtování      
proběhne po dokončení v průběhu měsíce října.  

 

Doplatek za elektřinu 
 a nová výše zálohy 

 Starostka informovala zastupitele o vyúčtování do-

platku za spotřebu elektrické energie v obci. To činilo za 
uplynulých sedm měsíců schodek 227 884 Kč. Od 1. září 
letošního roku navýšil E.ON měsíční platby záloh ze stáva-

jících 30 000 Kč na 43 750 Kč. Obec má elektroměr         
na odběrních místech: veřejné osvětlení, budova starého  
a nového úřadu, pohostinství, mateřská škola, kaplička     

a čistička odpadních vod. 
 

Pokáceli smrky 
 V zahradě mateřské školy kompletně zmizely dva 

smrky napadené kůrovcem. Stromy vlastními silami poká-
celi a odstranili zastupitelé. Odvrtání obou pařezů ze země 
i pařezů u plotu od pokácených tújích z minulosti provedla 

milevská firma Park+ Václava Šmejkala.  
 

Eva Taterová 

Je dobré vědět 

Svoz komunálního odpadu 

opět v zimním režimu 

 Od 6. října se budou  popelnice vyvážet opět  

každý týden  -  svozový den je i nadále čtvrtek.  

 Kdo platí poplatek za komunální odpad ve splátkách, měl 

povinnost uhradit do 30. září druhou splátku. V kanceláři      

starostky obce nebo elektronicky na číslo účtu 

0640997339/0800. Jako koncové trojčíslí variabilního symbolu 

1323700xxx dopište číslo popisné Vašeho domu. 

-et- 

 
Končí pracovní poměry u obce 

 Až do 31. prosince letošního roku se o údržbu a úklid 

obce bude starat Marta Nyiriová. Po této době jí může být   

pracovní smlouva dále prodlužena. Pracovní poměr Ivy Volfové 

skončí 30. listopadu 2022. 

-et- 

...aby záda nebolela, cvičte s Dášou… 

pravidelně každé úterý od 18,00 hodiny.  

  Od 13. září začalo v tělocvičně mateřské školy opět   

pravidelné cvičení jógy s Dášou Kardovou. Jde o účinné protaho-

vací cvičení, převážně v lehu na zádech.  Na věku ani kondici 

nezáleží, zvládne to každý. Potřeba je jen chuť a podložka nebo 

deka. Cena za lekci je symbolických 20 Kč. Ta v červnu příštího 

roku pokryje náklady na závěrečné společné posezení všech 

cvičenek. Vítaní jsou všichni, kdo pro sebe chtějí něco udělat. 

 
My v tom Jihočechy nenecháme 

Pokračování ze strany 1 

    Podporováni budou poživatelé starobního, vdovského/

vdoveckého nebo invalidního důchodu žijící na území Jihočeské-
ho kraje, kteří:  

• pobírají příspěvek na bydlení nebo  

• žijí samostatně a pobírají starobní, vdovský/vdovecký 

nebo invalidní důchod v maximální výši 16 000 Kč nebo 
jejich další jiný příjem a pobíraný důchod činí v součtu 

maximálně 16 000 Kč měsíčně,  

• žijí ve společné domácnosti se svým partnerem, manže-

lem, druhem, případně dalšími spolu žijícími osobami     
a jejich příjem připadající na člena společné domácnosti 
činí včetně důchodu a dalších jiných příjmů v součtu  

maximálně 12 000 Kč.  

• Proti podporované osobě nebo posuzované osobě ve spo-

lečné domácnosti nebo jejich majetku nesmí být vedeno 
exekuční řízení.   

 
 Podpora je jednorázová a lze o ni žádat v kanceláři   
starostky obce od 1. října 2022. Nutné je doložit poslední      

aktuální výměr přiznaného důchodu, jehož výše nesmí          
přesáhnout 16 000 Kč. 

Eva Taterová 

PÁLENÍ VĚTVÍ 

proběhne v sobotu 5. listopadu 

na louce pod mateřskou školo od 8,00 do 12,00 hodin. 

Zajišťuje místostarosta obce Pavel Chvojan a hasiči. 

VĚTVE NA TOTO MÍSTO PŘIVÁŽEJTE 

AŽ V TENTO DEN A ČAS ! 
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Kultura 

 
Děti se loučily s prázdninami 

 Dětské sportovní odpoledne udělalo v sobotu 3. září 
definitivní tečku za prázdninami. Akci pro děti plnou soutěží, 
uspořádaly členky místního svazu žen ve spolupráci s hasiči. 

Ujít si jí nenechala bezmála padesátka dětí. Prostranství okolo 
kulturního domu a mateřské  školy se na celé odpoledne změ-
nilo v pomyslný olympijský stadion. Jako bonus přijeli vojáci 

ze 42. praporu z Tábora, ze Sepekova dva členové Českého 
červeného kříže. Za splnění všech soutěžních disciplín dostaly 
děti diplom a tašku plnou dobrot, školních potřeb a upomínko-

vých  předmětů. Závěrečné společné posezení a opékání    
špekáčků celé odpoledne ukončilo. 

 

 
Ve Španělsku se v té době jelo poslední kolo světové-

ho poháru ve vodním slalomu. To nejspíš pořadatelky inspiro-
valo a celé odpoledne se neslo tak trochu na vlně olympijských 
her. Jednou z celkových deseti disciplín byl i vodní slalom.    

Na trávě, mezi dopravními kužely a v pomalovaných lodích    
ze starých kartonů to spolehlivě zvládli všichni. Střílelo se     

na terče ze vzduchovky i z kuše, proudem vody z hadice se    
shazovaly nastavené plechovky. Hokejkou se střílelo na bránu, 

došlo i na vrh koulí. Děti házely míčky do otvorů s čísly a získá-
valy tak body. Jednou z disciplín byl zahradní kroket. Fyzickou 
kondici pěkně prověřila chůze po napnutém laně, balancování 

na viklající se nakloněné rovině, skoky přes pneumatiky a   
prolézání látkového tunelu. Také jízda vleže na prknu 
s kolečky. Zkrátka, zábava na celé odpoledne, kterou umocnilo 

i skvělé počasí. 
 

Velkým zpestřením programu byli tři vojáci 
z táborského armádního 42. praporu. Děti u nich zkoušely hod 
granátem na přesně určený cíl. Avšak v nasazené těžké      

neprůstřelné vestě a ochranné 
přilbě. Za odměnu získaly   
barvičkou pěkně zeleně poma-

lovaný obličej. Kdo se nebál 
vody, svezli ho vojáci             
na kánoi Pálava po rybníku.  

 
 Jen kousek opodál se   
na jeho hrázi usadili dva členo-

vé Českého červeného kříže,   
místní pobočky Sepekov. Stáňa 
Vachtová a Ondra Černý velmi 

poutavě zasvěcovali děti        
do zdravovědy. Na resuscitační 
figuríně si pak vyzkoušely, jak 

správně provádět masáž srdce  
a tím pomoci zachránit lidský 
život.        

 
Eva Taterová 

 
Letní přátelské posezení s Vysočinkou 

Kdo zavítal v sobotu 9. července odpoledne na pro-

stranství před kulturní dům, ten nelitoval. Od 14. hodiny zde 

vyhrávala kapela Vysočinka a večer v sálu Teplický drak. Akci 

nazvanou Letní přátelské posezení spolupořádala obec      

Zbelítov, Český svaz žen Zbelítov a SDH Zbelítov. Svým dílem 

se zapojila i místní hospůdka. Nápad uspořádat posezení        

s muzikou pod širým nebem vznikl vloni při setkání rodáků. 

Příležitost dobré zábavy si nenechalo ujít 133 platících divá-

ků. Pořadatelé tentokrát stanovili vstupné 100 korun na obě 

akce.  

Vstupné bylo symbolické, protože obě kapely nepatří 

k nejlevnějším. Vysočinka vyhrávala od 14. do 18. hodiny a za 

vystoupení inkasovala částku 23 000 Kč. Uhradila ji obec   

Zbelítov. V muzicírování pokračovala od 18. hodiny až téměř 

do půlnoci kapela Teplický Drak a požadovala za vystoupení   

5 000 Kč. Tuto částku financoval ČSŽ a SDH. Není proto divu, 

že pořadatelé tentokrát výjimečně přistoupili k výběru   

vstupného. 

Na stolech nechybělo dobré občerstvení — domácí 

cukroví, borůvkový koláč, ale třeba i litina. K mání byly grilo-

vané klobásky, krkovička, párek v rohlíku, z okna hospůdky 

pivo a ostatní pití. 

-et- 

S Vysočinkou zazpívali Dana Bezstarostová a Ondřej Kolčava. 

Ondra Černý ukazuje  

Míšovi Martinkovi jak správně  
masírovat srdce. 

 
 Chtěly bychom touto cestou poděkovat paní    

starostce Markétě Honzíkové, místostarostovi           

Pavlovi Chvojanovi a ostatním zastupitelům                

za spolupráci, ochotu a pomoc při realizování akcí,  

pořádaných českým svazem žen a obcí Zbelítov.  

 Byli nám  velkými   pomocníky a mohly jsme se 

na ně vždy  spolehnout. Do další práce jim přejeme 

hodně zdraví, spokojenosti a úspěchů. 

 

členky  

Českého svazu žen Zbelítov 

Vodní slalom na trávě si sjel i Míša Erfaňuk. 
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Život píše příběhy aneb 3x  zlatá svatba  

Marie a Bedřich Rybákovi 

 Marie Trojáčková (70) a Bedřich Rybák (72) se do sebe zakou-

kali na besídce MDŽ v milevském kulturním  domu.  Akci ženám          

k jejich svátku tehdy pořádal Jitex. V průběhu večera spolu několikrát 

tančili. Tenkrát leželo hodně sněhu, a tak po skončení doprovodil 

Bedřich Marii domů na sídliště v Milevsku. Od té doby  spolu začali 

randit a vydrželo jim to celou vojnu. Tu Bedřich sloužil v Dukle Písek, 

ale hokej jezdíval hrát domů do Milevska. Marie vzpomíná, jak Bedřich 

vždycky přišel na rande  s květinou a šli na vycházku do lesa             

za Boukal. „Co se nepovedlo  starým, povede se mladým,“ řekl jednou 

Bedřichovi jeho otec. Prozradil mu, že v mládí chodíval za maminkou 

synovy vyvolené. Líbila se mu, chtěl jí, ale nějak to nevyšlo. Osud 

chtěl, že to vyšlo až jejich dětem. Marie a Bedřich měli  svatbu         

8. července roku 1972 v Milevsku. Nejprve na národním výboru,     

církevní obřad v klášterní bazilice a svatební hostinu Na kopečku        

v Bernarticích.  

  Bedřich Rybák je milevský rodák, zato Marie pendlovala mezi 

Zbelítovem a Milevskem. Do svých dvou a půl let bydlela s rodiči       

ve Zbelítově, pak se stěhovali do Milevska. Zpět do Zbelítova se vrátili    

v jejích 17 letech do domu, který její rodiče postavili. Téměř ve      20 

letech se vdávala. Po svatbě začali novomanželé stavět v Milevsku 

svépomocí byt a pár let ve Zbelítově ještě bydleli. Za rok po svatbě se 

narodil syn Jirka a jméno dostal po dědovi ze Zbelítova. Bedřich Rybák 

byl tehdy doslova v jednom kole. Ze zaměstnání chodil střídavě na 

hokej, na stavbu a doma čekala rodina. „Hrál jsem, stavěl, pracoval   

a trénoval děti,“ říká. Dcera Ilona se narodila za další tři roky.           

Z porodnice si ji přivezli už domů do Milevska. Rybákovi prožili           

v Milevsku aktivní část svého života a vychovali zde děti. Ve středním 

věku přenechali byt synovi a vrátili se opět do Zbelítova. Dům i zahra-

du zrekonstruovali a bydlí zde spokojeně už 22 let. Dnes mají čtyři     

dospělá vnoučata a celá rodina čítá 12 členů včetně partnerů vnoučat. 

  Marie vzpomíná, jak s manželovou sestrou Zdeňkou chodívala 

do školy. V zimě často zašly na hokej a po něm se utíkaly k Rybákovým 

ohřát. Jenže Bedřich před ní tenkrát vždycky z chalupy zadem utekl, 

údajně na hokej. Ten se od útlého dětství proplétá celým jeho živo-

tem. Aktivně hrál do roku 1979. Převážnou část odehrál v Milevsku, 

pak několik sezón v Táboře a Soběslavi. Trénoval děti i dospělé. Po 

revoluci přijal nabídku trénovat v Německu. Musel se ale naučit jazyk 

a zvyknout na odloučení od rodiny. V Německu působil   12 let, v Itálii 

dalších 8 let. Na Univerzitě Karlově FTVS získal nejvyšší trenérské 

vzdělání—1.trenérskou třídu. S hokejem definitivně skončil až v roce 

2016. Z 50 let trvání manželství byl 20 let pryč.  Veškerá starost         

a péče o rodinu tak ležela po velkou část života na jeho manželce, ale 

uměla si s tím poradit. Snažila se brát život pohodově se vším, co        

s sebou přinášel. „Nikdy jsem nebyla zvyklá fňukat. Vždycky se dá 

všechno nějak udělat, podřídit, vyhovět si a zvládnout,“ říká.  A co by 

si Rybákovi přáli? „Abychom se mohli pořád hýbat, dělat  co nás baví  

a celá naše rodina byla zdravá.“                            -et- 

Dáša a Vladislav Kardovi 

 Příběh Dáši (72) a Vladislava Kardových (74) se začal psát na 

křižovatce u Kučeře. Dáša s kamarádkou šly tenkrát pěšky na taneční 

zábavu do Zvíkovského Podhradí. Jít celou cestu pěšky se jim ale 

nechtělo, tak stopovaly. Stejnou cestou k muzice do Ostrovců jel 

autem i Vláďa Karda s Jardou Kortanem. Zastavil a netušil, že mu do 

auta právě nastoupila žena, s níž prožije 50 let, budou spolu mít tři 

děti a dočkají se šesti vnoučat. Navzdory tomu, že je zatím od sebe 

dělilo přes 170 km. Dáša, tehdy ještě Šandová, se totiž narodila        

a bydlela v Dalovicích u Karlových Varů. Vesnice, která už je před-

městím známého lázeňského města. Potkat se spolu mohli díky   

babičce z Jickovic. Vnučka Dáša za ní často jezdívala stopem nebo na 

motorce. Babička jí kdysi řekla: „Nehledej si chlapa, který nemá 

chyby, protože každý nějaké má. Najdi si takového, kterého chyby Ti 

nebudou vadit.“ Dáša si radu vzala k srdci a vyplatilo se. 

 Kardovi měli svatbu 3. listopadu 1972 v Dalovicích na národ-

ním výboru a v kostele. Tam bývalo zvykem, že hned po obřadu si 

jeli novomanželé už jako sezdaní do kostela „potvrdit sňatek.“ Ve 

Zbelítově bydleli zpočátku pět let společně s manželovými rodiči, 

než si ke starému bydlení přistavěli nové. Za tři roky po svatbě se 

narodila dcera Dáša, Vlaďka za další rok a půl.  A za pět let do nové-

ho domu všemi opečovávaný benjamínek Kamil. V Karlových Varech 

pracovala Dáša v porcelánce a žila velmi společensky. Chodila do 

divadla, kina, tančit, na výlety, promenádu nebo na zákusek do  

kavárny. Ve Zbelítově nic takového nebylo. Její život tak rázem  

nabral jiný směr, ale přivykla si. Největším šokem pro ni byl dřevěný 

záchod na dvoře. „Myslela jsem, že jsem snad v jiném století,“   

směje se. Ještě větší šok jí připravila starší dcera Dáša, která odešla 

po škole pracovat do Kanady. Později tam poznala manžela a o jejím 

životě bylo rozhodnuto. Pro rodiče Kardovi to byl zpočátku veliký 

otřes, ale přijmuli to. Zvykli si, že jejich dcera žije spokojeně se 

starším manželem a dvěma syny na druhém konci světa a navštívit se 

mohou jen zřídka. Dáša velmi laskavě vzpomíná na manželovi rodiče: 

„Byli oba moc hodní a hned mě přijmuli jako dceru. Za celá léta 

jsme spolu neměli jedno zlé slovíčko a díky nim jsem se tu začala 

cítit doma.“  

 Dáša i Vláďa Kardovi jsou stále aktivní a pracovití. Vláďa 

pracoval celý svůj život v JZD a  ještě dnes chodí vypomáhat. Dášu 

baví háčkování a ruční práce. O její háčkované zvonečky a koule 

projevila zájem prodejna s galanterií až v Belgii. Smyslem jejího 

života je také cvičení, které s ní jde celý život. Jako patnáctiletá    

se stala nejmladší cvičitelkou v plzeňském kraji. Cvičila děti všech 

věkových kategorií  a ženy. Když přišla do Zbelítova, dostala nabídku 

na placené zaměstnání cvičit v Písku, ale babička Kardová byla proti. 

Dnes jezdí do Písku na lekce jógy a ve Zbelítově jógu ženám sama 

předcvičuje. A jaký mají Kardovi recept na život? „Nic se nesmí pře-

hánět a vždycky je lepší řešit věci až přijdou.“                             -et- 

 Nepotkávají se hory s horami, ale lidé s lidmi. Někdy na krátko, jindy déle a někdy na celý život. Své o tom ví tři 
manželské páry, které letos oslavili nebo oslaví svoji zlatou svatbu. 50 let od chvíle, kdy si Rybákovi, Kardovi a Peterkovi 

při své svatbě řekli ano. Co rodina, to jiný životní příběh, o který se první dva manželské páry ochotně podělily. 

Na svatební fotografii z 8.července 1972 — vedle po 50 letech stále spolu. 

Na svatební fotografii z 3. listopadu 1972  — vedle po 50 letech stále spolu. 
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Život píše příběhy aneb 3x  zlatá svatba 

Jaroslava a František Peterkovi 

 Jaroslava Heroutová a František Peterka měli svatbu          

9. září 1972. Nejprve na národním výboru v Milevsku a pak v kostelí-

ku u Svatého Jana nad Květovem. Mají dvě děti a čtyři vnoučata. 

Jaroslava pracovala až do důchodu jako zdravotní sestra, František  

v ZVVZ Milevsko jako účetní.  

 Oba pocházejí ze Zbelítova. Rozhodně tvrdí, že je zde   

všichni  znají, proto jejich životní cestu není třeba popisovat.   

Nesouhlasili ani s poskytnutím fotografií. Za důležité jen považují 

říct, že jsou rádi, že se ve zdraví dožili dnešních dnů. A pevné   

zdraví by si přáli i do dnů a let následujících.      -et- 

Hasiči zvítězili už počtvrté  

 V sobotu 24. září se konalo v Milenovicích poslední šesté 

kolo pohárové soutěže hasičů okresu Písek. Zbelítovskému  

družstvu hasičů se zde dařilo a zvítězilo. Z šesti soutěžních  

týmů skončil druhý Cígler Team a třetí příčku obsadil Dobrošov.  

 Dosažené body z jednotlivých kol soutěže se sčítají        

a  vše rozhoduje celkové skóre. Po loňském úspěšném hattricku 

(vítězství třikrát za sebou) vybojovali v této soutěži zbelítovští 

hasiči vítězství i letos — v pořadí počtvrté za sebou.               

Ke skvělému úspěchu i reprezentaci Zbelítova gratulujeme!    

 Eva Taterová 

Před rokem 25. září získali  hasiči v Milenovicích  vítězný hattrick. 

Letos téměř na den přesně a stejném místě znovu zvítězili. 

foto Martin Petřík 

Ze čtvrtého vítězství zbelítovských hasičů se radoval i bývalý     

starosta SDH Zbelítov Karel Kothera (vpravo). Vedle stojí náměstek 

starosty OSH Písek Miroslav Uhlík, starosta OSH Písek Jiří Heinrich   

a vedoucí Odborné rady represe Dušan Vokatý. 

foto Martin Petřík 

Požární sport 

Kultura 

Černobílé vystoupení. V pátek 16. září se konala       

v sálu kulturního domu taneční zábava. Vyhrávala kapela 

Paradoxy a bavit se přišla bezmála stovka lidí.                  

Ve 22,30 hodin na ně čekalo taneční překvapení. Šestice 

„Zbelítovských mažoretek“ předvedla bravurně secvičené 

Černobílé vystoupení a diváky v sálu tím pěkně pobavila. 

Děvčata ho věnovala odcházející starostce                     

Markétě Honzíkové jako velký dík za její práci. 

foto Pavla Kotrbová / -et- 

Mistrovství světa 

 v pomalém kouření dýmky 

 Zdeněk Klásek se počátkem října chystá odletět      

do Turecka. V hlavním městě Istanbulu se koná 9. října 

Mistrovství světa v pomalém kouření 

dýmky. Soutěžní dýmka je vyrobená 

z briáru (kořen vřesovce) s pískova-

ným povrchem. Soutěž se uskuteční 

po tříleté covidové pauze.              

V předchozích letech bývala účast 

okolo 320 soutěžících.  

Přejeme hodně úspěchů!  

-et- 
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Představujeme spolky, sdružení, osobnosti 

 Kateřinu na brusle úplně poprvé 

postavili ve dvou letech. Její starší bratr 

se věnuje od čtyř let hokeji a na jeho 

tréninky jí rodiče brávali automaticky    

s sebou. Jen tak zkusmo jí tenkrát nazu-

li Lukášovy kanady a postavili na led. 

Brusle se staly od té doby neoddělitel-

nou součástí jejího života. Udržet         

a  jezdit na nich Kateřinu bavilo, a tak 

netrvalo dlouho a měla vlastní. Svoji 

aktivní dráhu krasobruslařky odstartova-

la ve svých čtyřech letech a trvá dosud. 

 

Krasobruslení v Milevsku 

 Krasobruslení vyžaduje hodně 

času, trpělivosti i nasazení rodiny. Moc 

se neví, že v Milevsku funguje          

Krasobruslařský klub. Před osmi lety ho 

spoluzaložily Barbara Herink a Kristýna 

Zoubková. Ta stála u zrodu klubů také   

v Soběslavi a Táboře. Barbara Herink je 

bývalou úspěšnou závodnicí na bruslích 

(dříve Dufková) a nyní trénuje děvčata 

v Milevsku.  Kateřina je jednou z jejích 

žaček. S krasobruslením se začíná  

okolo věku  čtyř let. „Na začátku je 

nejdůležitější udržet se na bruslích. 

Začíná se jednoduchými krokovými 

sestavami — buřtíky, holubičkou, stro-

mečkem, jízdou tam a zpátky. Když 

pak člověk získá jistotu, naučí se    

přešlapovat na obě nohy i strany.   

Později otočky a těžší sestavy s otoč-

kami dopředu nebo dozadu. A důležité 

je umět i padat, nejlépe na zadek,“ 

říká Kateřina.  

 

Axel, Rittberger a další skoky 

 Kateřina je členkou klubu       

od jeho vzniku. Chce na sobě stále 

pracovat, zdokonalovat se a postupně 

dosáhnout dvojitých skoků. Například 

Axela, Rittbergera nebo Salchowa, 

jednoduchých i těch s dvojitými    

otočkami nebo trojitou rotací. Některé 

prvky vyžadují nácvik i několik měsíců. 

„Krasobruslení patří ke sportům, kde 

se musí hodně překonávat strach. Pády 

bolí, ale bez nich to nejde. Je potřeba 

chtít se to naučit, mít pevnou vůli, 

vytrvat a trénovat. Na ledu trénujeme 

čtyřikrát až pětkrát týdně hodinu až 

hodinu a půl,“ přibližuje Kateřina. 

Trenérka pro ní vymýšlí sestavy přímo 

na tělo včetně výběru písničky. V ob-

vyklé délce dvě a půl minuty. Poctivý 

trénink, víra v sebe, účes i šatičky  

udělají na závodech své a Kateřina 

sklízí úspěchy. Nedávno na závodech 

zaslechla v šatně povzdech: „Ach jo, 

zase přijela ta Čunátová z Milevska.“ 

Potěšilo jí, že ostatní závodnice v ní 

vidí velkou konkurenci. 

 

Aktivní sezónu odsunul úraz 

 Aktivní sezóna na ledu začíná 

krasobruslařkám v srpnu a trvá do 

března. Do června pokračují suchou 

přípravou na trávě. Trénují i mezi  

vánočními svátky. Volno si užijí jen     

v červenci. V srpnu probíhá soustředě-

ní. Na tom letošním v Příbrami si    

 Každý člověk je jiný a každého baví dělat něco jiného. Ať už jde o koníčky, práci nebo sportovní aktivity. Kateřina 

Čunátová (12) ze Zbelítova si vybrala krasobruslení. Brusle pravidelně nazouvá od svých čtyř let a přiznává, že krasobrus-
lení úplně propadla. Nedovede si představit, že by dělala něco jiného. Tančit na bruslích jí velmi baví, naplňuje a na   
závodech se jí skvěle daří. Krasobruslení by se chtěla věnovat co nejdéle jak jen to půjde. Tréninky na ledu probíhají po 

většinu roku. Od března a přes léto se cvičí tzv. „suchá příprava“ na trávě. Co zvládnou krasobruslařky na ledu, musí 
zvládnut bez bruslí i na trávě. V létě pak ještě absolvují týdenní soustředění. To letošní  v Příbrami však Kateřinu na čas 
vyřadilo z kondice — při tréninku se zlomila nohu a přetrhla vaz. Na povídání o své netradiční sportovní disciplíně tak  

měla dost času a podrobněji ji přiblížila. 

Kateřina při cvičení zlomila lýtkovou kost 

a natrhla vaz. Děvčata trénovala skok 

Axela s jednou a půl otočkou přes bednu. 

Při otočce ve vzduchu dopadla Kateřina na 

okraj bedny a odnesla to noha. V září jí 

odstranili sádru a pomalu začala nohu 

rozcvičovat. Začínala tak pěkně od začát-

ku a postoupila do kategorie žaček. 

 

Na republice druhá 

 Na závody mezi klubovými oddíly   

v rámci projektu Bruslička jezdí Kateřina 

soutěžit už čtyři roky. Říká, že uplynulá  

sezóna se jí hodně vydařila. Jezdila         

v kategorii mladší žačky na skladbu Pirátů 

z Karibiku. Za absolvovaných cca deset 

závodů sbírala první, druhá a třetí místa. 

Jen jednou skončila těsně pod stupínky. 

Největšího úspěchu dosáhla letos          

19. března na Celorepublikovém finále 

projektu Bruslička ve Dvoře Králové nad 

Labem. V kategorii žačky mladší C získala 

skvělé druhé místo.  

 

 Brusle má Kateřina už šesté a noha 

jí pořád roste. A jak je to s oblečením      

a úpravou obličeje? Na tréninky běžně 

používá body, tričko, klubovou mikinu a 

termo kalhoty. Na závody ušije šaty    

švadlena. S ohledem na Kateřinin návrh, 

bruslenou sestavu a především skladbu. 

Dlouhé vlasy zaplétá maminka. Ne ale 

drdol, ten údajně nosí smůlu. Líčení zatím 

nepřehánějí a brýle Kateřina odkládá. 

Chce je nahradit  kontaktními čočkami. 

Eva Taterová 

Zlomená noha vyřadila Kateřinu Čunátovou             

z trénování a posunula jí začátek nové  sezóny. 

Na závodech v Soběslavi se Kateřině dařilo. 

Kateřina Čunátová krasobruslí od svých čtyř let 
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Z mateřské školy 
 

 Koncem minulého školního roku jsme se zúčastnili vý-

tvarné soutěže Malovaný venkov. Uspořádal jí Svazek obcí Mi-

levska. Před prázdninami jsme odevzdali kolektivní práci dětí 

z naší školky, která v této kategorii nakonec zvítězila. V sobotu 

27. srpna jsme byli na Bartolomějském posvícení v Milevsku          

na slavnostním vyhlašování a převzali jsme diplom za 1. místo  

a pěkné dárkové ceny pro děti – autodráhu s garáží Hot Wheels 

a sportovní sadu na procvičování házení.  

 

 Pro letošní školní rok 2022/2023 je do Mateřské školy 

Skřítci zapsáno šestnáct dětí, osm kluků a osm holčiček. Z toho 

předškoláků, kteří by měli za rok odcházet do školy, je sedm. 

Pět dětí je čtyřletých, tři  tříleté a jednomu dítěti budou tři 

roky na podzim. Hned 1. září do školky nastoupilo patnáct dětí, 

z toho tři nově zapsané děti. 

Za Mateřskou školu Skřítci ředitelka Hana Maťhová 

 

Spisovatel Zdeněk Klásek 

 pokřtí další knihu 

 Na podzim se už stalo pravidlem, že Zdeněk Klásek 

křtí nějakou novou knihu a stejně tak letos. Křest další knihy 

nazvané České pohádky chystá na sobotu 26. listopadu.  

 Proběhne v milevském 

Domu kultury v loutkovém sálu 

od 15. hodiny. Spisovatel zde 

pokřtí již svoji sedmou knihu. 

Předposlední knize šel za kmo-

tra Kašpárek, tentokrát půjde 

čert. Přesněji, jeho loutka, 

která formou scénky sehraje 

nějaký příběh. Spisovatel říká, 

že čert se moc hodí, protože 

kniha má takové pekelné barvy.  

 České pohádky obsahují 

15 pohádkových příběhů, z nichž dva jsou z milevského   

loutkového divadélka. Na křest své nové knihy autor všechny 

co nejsrdečněji zve. 

Eva Taterová 

 

Vážení a milí spoluobčané, 

v sobotu 10. září jsme znovu otevřeli obecní knihov-

nu. S radostí jsme přivítali první čtenáře, kterými byli    

manželé Lída a Vašek Přibylovi. Moc rádi jsme je viděli        

a skvěle jsme si popovídali. Věříme, že si cestu do knihovny 

po sobotním obědě a odpočinku najdete i vy, aby se        

knihovna stala místem nejen pro výběr knih a časopisů,     

ale také místem sousedského popovídání. Dny se krátí          

a na četbu už bude více času.  

Fond knihovny má i díky Městské knihovně Milevsko 

co nabídnout. Myslíme si, že každý  z vás, vašich dětí i  

vnoučat najde něco, co ještě nečetl.  Pokud je mezi vámi 

někdo, komu už tolik neslouží nohy a knihy nebo časopisy 

rád čte, jsme ochotni mu četbu donést. Stačí jen vzkázat. 

Rádi vás v knihovně přivítáme  

každou sobotu od 15,00 do 17,00 hodin 

a už se vás moc těšíme.  

Šárka a Jiří Šrámkovi  

(Zleva) Kristýna Přibylová, Hana Maťhová a Kateřina Erfaňuková 

převzaly diplom a dárkové ceny pro děti. 

Z dárků měly děti radost. 



 

(a souhlasili se zveřejněním) 

  Marie Koudelková   50 let 

  Milan Novák    50 let 

  Petr Řehoř    50 let 

  Karel Kotrba    55 let 

  Iva Volfová    55 let 

  Hana Klásková   60 let 

   Jitka Kotrbová   60 let 

  Jiří Šrámek    65 let 

  Libuše Volfová   65 let 

  Ladislav Medenci   70 let 

  Vlasta Velátová   75 let 

Životní jubileum oslavili 
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Plánují se kulturní akce 

Pokud si nepřejete své jubileum ve zpravodaji zveřejnit,  

sdělte tento požadavek starostce obce nebo redakci.     

  

 Uzávěrka Zbelítovského zpravodaje proběhla krátce  

po komunálních volbách, které do vedení obce vynesly nové  

zastupitele. K ustavujícímu zasedání zastupitelstva a volbě      

nového starosty/starostky a místostarosty/místostarostky      

v zákonné lhůtě teprve dojde. Jak moc budou ochotni pokra-

čovat v pořádání kulturních akcí je zatím velkou neznámou.           

Z tohoto důvodu proto zatím nelze přesně avizovat některé 

akce pro závěr roku. Rozhodný vliv pro jejich pořádání  bude 

mít také covid. 

  Členky svazu žen chtějí uskutečnit v chladných 

měsících v závěru roku dvě akce, které zatím ještě nejsou 

napevno domluvené. Jde o  DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ,      

které do Zbelítova přijedou sehrát ochotníci z nedalekého 

okolí.  Jako další by chtěli uskutečnit  

 BESEDU s CESTOVATELEM / CESTOVATELKOU.   

A pokud to situace umožní také SILVESTROVSKÝ POCHOD 

ze Zbelítova do Zbelítova, s cílem v parku u kulturního 

domu s opékáním špekáčků.  Sledujte plakáty a vývěsky, 

kde budou  informace včas zveřejněny. 

5. listopadu (sobota) 

PÁLENÍ VĚTVÍ 
Na louce pod mateřskou školou 

od 8 do 12 hodin 

(bližší informace na 2. straně) 

 

26. listopadu (sobota) 

KŘEST KNIHY České pohádky 
 spisovatele Zdeňka Kláska 

Dům kultury Milevsko  

v loutkovém sálu od 15 hodin 

 

26. listopadu (sobota) 

ZAHÁJENÍ ADVENTU 

s ROZSVÍCENÍM VÁNOČNÍHO STROMU 

program venku u přístřešku s Betlémem, 

čas i přesný program budou upřesněny 

5. prosince (pondělí) 

MIKULÁŠ a ČERTI 
tradiční pochůzka po vsi 

 

24. prosince (sobota) 

  ZBELÍTOVSKÉ NAMÁČENÍ OTUŽILCŮ 
odpoledne na hrázi rybníku pod hostincem 

VÁNOČNÍ KRMENÍ ZVÍŘÁTEK 
vycházka dětí do lesa   

                    -et- 

Narodili se 

 14.5. Veronice Volfové  

dcera Ema Lívancová 

Odešli navždy 

Dne 17. července ve věku 80 let 

opustil navždy tento svět 

pan Karel Procházka 

ze Zbelítova. 

mailto:zbelitovskyzpravodaj@seznam.cz

